

Emile Di Sanza

Over nearly 30 years, Mr. Di Sanza held various positions at Transport Canada, the National Transportation Agency and the Transportation Division of Statistics Canada. He retired from the Canadian public service in May 2008.

As Director General, Marine Policy at Transport Canada (2002-2008), he was responsible for the development of economic policies and governance structures related to marine services, port authorities and the Seaway. In 2000-2001, he served as Executive Director for the *Canada Transportation Act* Review. Prior to that he was Director, Motor Carrier Policy, Transport Canada.

Elected in 2008 to the Audit Body of the International Oil Pollution Compensation Funds, he served as chairman from 2011-2014. For part of 2009, he served on a part-time basis as Strategic Advisor, Transport Canada (Marine Policy). In July 2009, he established a consulting practice.

He joined the Chartered Institute of Logistics and Transport in 2012 and currently serves on the Board of Directors of the Ottawa Chapter. Mr. Di Sanza was born in Montreal and holds degrees from McGill University and McMaster University.

Emile Di Sanza

Pendant près de 30 ans, il a occupé divers postes à Transports Canada, l'Office national des transports, et la Division des transports de Statistique Canada. Retraité de la fonction publique canadienne en mai 2008.

Comme directeur général, politique maritime à Transports Canada (2002-2008), il était responsable de l'élaboration des politiques économiques et structures de gouvernance liées aux services maritimes, les autorités portuaires et la voie maritime. En 2000-2001, il a servi comme directeur exécutif chargé de l'Examen de la *Loi sur les transports au Canada*. Auparavant, il était directeur, politique des transports routiers à Transports Canada.

Élu en 2008 à l'Organisme de contrôle de gestion des Fonds internationaux d'indemnisation pour les dommages dus à la pollution par les hydrocarbures, dont il a été président de 2011 à 2014. Pendant une partie de 2009, il a servi à temps partiel comme conseiller stratégique, Transports Canada (politique maritime). En juillet 2009, il ouvrit son cabinet de consultation.

En mars 2012, il se joint à l'Institut agréé de la logistique et des transports et siège au Conseil d'administration de la section d'Ottawa. Monsieur Di Sanza est né à Montréal et est diplômé de l'Université McGill et de l'Université McMaster.